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P R O T O K Ó Ł    NR 3/2024 

z posiedzenia Senatu Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie 

w dniu 17 kwietnia 2024 roku 

 

Obecni: 

dr hab. inż. Sylwester Tabor, prof. URK  Rektor 

prof. dr hab. inż. Agnieszka Filipiak-Florkiewicz Prorektor ds. Nauki 

prof. dr hab. inż. Andrzej Lepiarczyk   Prorektor ds. Ogólnych 

prof. dr hab. inż. Andrzej Sechman   Prorektor ds. Współpracy z Zagranicą 

dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK  Prorektor ds. Kształcenia 

dr hab. inż. Andrzej Krasnodębski, prof. URK  przedst. naucz. akad. WR-E 

dr hab. inż. Tomasz Zaleski, prof. URK  przedst. naucz. akad. WR-E 

prof. dr hab. inż. Marcin Pietrzykowski  przedst. naucz. akad. WL, Dziekan  

prof. dr hab. inż. Jarosław Socha  przedst. naucz. akad. WL, Koord. Dysc.  

dr hab. inż. Paweł Tylek, prof. URK  przedst. naucz. akad. WL 

prof. dr hab. Dorota Zięba-Przybylska  przedst. naucz. akad. WHiBZ, Dziekan 

prof. dr hab. inż. Barbara Tombarkiewicz   przedst. naucz. akad. WHiBZ 

prof. dr hab. inż. Piotr Herbut  przedst. naucz. akad. WIŚiG, Koord. Dysc. 

prof. dr hab. inż. Edward Kunicki   przedst. naucz. akad. WBiO, Dziekan 

prof. dr hab. inż. Andrzej Kalisz  przedst. naucz. akad. WBiO  

prof. dr hab. inż. Sławomir Kurpaska  przedst. naucz. akad. WIPiE, Dziekan 

dr hab. inż. Urszula Malaga-Toboła, prof. URK  przedst. naucz. akad. WIPiE 

prof. dr hab. Aleksandra Duda  przedst. naucz. akad. WTŻ, Dziekan  

dr hab. inż. Marcin Łukasiewicz, prof. URK  przedst. naucz. akad. WTŻ, Koord. Dysc. 

dr hab. wet. Zbigniew Arent, prof. URK  przedst. naucz. akad. UCMW, Koord. Dysc. 

dr inż. Aleksandra Płonka, prof. URK  przedst. poz. naucz. akad. WR-E 

dr hab. inż. Bartłomiej Bednarz  przedst. poz. naucz. akad. WL  

dr inż. Zenon Podstawski   przedst. poz. naucz. akad. WHiBZ 

dr hab. inż. Zbigniew Siejka, prof. URK  przedst. poz. naucz. akad. WIŚiG 

dr inż. Maciej Gliniak, prof. URK  przedst. poz. naucz. akad. WIPiE 

dr inż. Maria Walczycka, prof. URK  przedst. poz. naucz. akad. WTŻ  

mgr Marta Janda-Pająk  przedst. poz. naucz. akad. jedn. ogólnou. 
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mgr inż. Anna Tyrała  przedst. prac. nieb. naucz. ak. 

mgr inż. Anna Gibowska-Sikora  przedst. prac. nieb. naucz. ak. 

mgr Aleksander Sokół  przedst. prac. nieb. naucz. ak. 

Przemysław Starzec     przedst. studentów WL  

Mateusz Orczyk     przedst. studentów WIŚiG  

Jakub Daraż      przedst. studentów UCMW  

 

 

Z głosem doradczym: 

prof. dr hab. inż. Bogdan Kulig   Dziekan WR-E 

prof. dr hab. lek. wet. Kazimierz Tarasiuk  Dyrektor UCMW UJ-UR 

mgr Marcin Gałan     Kanclerz 

mgr Maciej Oleksiak     Kwestor 

dr inż. Joanna Stabryła    Przewodnicząca NSZZ „S” 

mgr Danuta Ignacok     Przedstawiciel ZZ PNNA  

 

Zaproszeni: 

mgr Ewa Weyssenhoff    Radca Prawny 

dr inż. Izabella Majewska    Rzecznik prasowy  

dr Szymon Sikorski      Pełnomocnik – asystent Rektora  

mgr Paweł Jakubiec     Dyrektor Biblioteki Głównej 

dr inż. Tomasz Czech, prof. URK   Dyrektor CTT 

 

Nieobecni – usprawiedliwieni: 

dr hab. inż. Leszek Książek, prof. URK  przedst. naucz. akad. WIŚiG, Dziekan 

mgr inż. Karolina Staszel-Szlachta  przedst. URSD 

prof. dr hab. inż. Zygmunt Kowalski   Dyrektor Szkoły doktorskiej 

 

Nieobecni – nieusprawiedliwieni: 

dr hab. inż. Monika Bieniasz, prof. URK  przedst. poz. naucz. akad. WBiO 

Anna Babicz  Przewodnicząca URSS 
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Miłosz Opala      przedst. studentów WIPiE  

Paweł Iłczyk      przedst. studentów WTŻ  

Katarzyna Jurczyk     przedst. studentów WTŻ 

dr hab. inż. Piotr Kacorzyk, prof. URK Przewodniczący ZNP 

 

************* 

 

P o r z ą d e k   o b r a d: 

 

1. Otwarcie posiedzenia Senatu. 

2. Informacje: 

a) Rektora, 

b) Prorektorów, 

c) Dziekanów. 

3. Opinia w sprawie kandydatury prof. dr hab. inż. Agnieszki Filipiak-Florkiewicz na rektora 

Uniwersytetu Rolniczego w Krakowie na kadencję 2024–2028. 

4. Opinia w sprawie kandydatury dr. hab. inż. Sylwestra Tabora, prof. URK, na rektora 

Uniwersytetu Rolniczego w Krakowie na kadencję 2024–2028. 

5. Opinia w sprawie nabycia zabudowanej budynkiem dydaktycznym nieruchomości 

położonej w Krakowie przy al. Mickiewicza 24/28, oznaczonej jako działka nr 184/15 o pow. 

2,4408 ha, obr. 12 Krowodrza dla której Sąd Rejonowy dla Krakowa-Podgórza prowadzi 

księgę wieczystą nr KR1P/627378/6 stanowiącą własność Skarbu Państwa z zastosowaniem 

bonifikaty. 

6. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Senatu w dniu 20 marca 2024 r. oraz protokołu  

z elektronicznego głosowania w dn. 27 marca 2024 r. 

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

 

************* 
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Ad 1 

Rektor przedstawił porządek obrad, który został jednomyślnie przyjęty. 

 

Ad 2 

Rektor poinformował, że w okresie od ostatniego posiedzenia Senatu zmarła mgr inż. Zofia 

Pasternak-Podleska – emerytowany pracownik Katedry Chemii oraz prof. dr hab. inż. 

Wojciech Krzaklewski – emerytowany pracownik Wydziału Leśnego. Senat uczcił ich pamięć 

chwilą ciszy. 

 

Rektor wręczył prof. Władysławowi Migdałowi list z podziękowaniami za pełnienie funkcji 

Przewodniczącego Uczelnianej Komisji Wyborczej. 

prof. Władysław Migdał w imieniu swoim oraz Uczelnianej Komisji Wyborczej podziękował za 

4 lata zaufania i współpracy. Przeprosił za wszelkie niedopracowania, które mogły się pojawić 

podczas jego pracy w tej Komisji. 

 

Rektor poinformował, że:  

 21 marca 2024 r. na rogu ulic Jabłonowskich i Czapskich w Krakowie, przy elewacji 

naszego Domu Studenckiego „Bratniak" uroczyście odsłonięto rzeźbę przedstawiającą 

Bohdana Smolenia. Licznie przybyli goście oraz pracownicy Uczelni, a także absolwenci 

lat, w których Bohdan Smoleń u nas studiował. Po odsłonięciu pomnika, w Klubie 

Akademickim ARKA odbyło się spotkanie, podczas którego zaprezentowano spektakl  

w wykonaniu członków pierwszego składu Kabaretu pod Budą; 

 21 marca br. Miłosz Motyka, wiceminister Klimatu i Środowiska odwiedził naszą 

Uczelnię, której jest absolwentem. Minister odwiedził nowo otwarte Centrum 

Innowacji oraz Badań Prozdrowotnej i Bezpiecznej Żywności. Podziękował Dyrektor 

BIiBPiBŻ za prezentację tej jednostki. Podziękował także pracownikom Wydziału 

Inżynierii Produkcji i Energetyki. Minister M. Motyka odpowiada za transformację 

energetyczną i wprowadzenie odnawialnych źródeł energii. Podczas wizyty mógł na 

WIPiE  zobaczyć jak wygląda nowa generacja energetyczna, gdzie przy jednym  

z budynków mamy podłączone panele fotowoltaiczne, pompy ciepła i magazyn energii. 

W rezultacie w dzień, gdy dostępne jest promieniowanie słoneczne pracuje 

fotowoltaika, a w nocy, kiedy nie ma słońca pompy ciepła przejmują zasilanie budynku 
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z zgromadzonej w magazynie energii. Pierwsze badania tej konstrukcji są ciekawe  

i pokazują możliwość zaoszczędzenia bardzo dużej ilości energii. Musimy jak najwięcej 

budynków wyznaczyć do tego typu instalacji, a szczególnie szklarnie, które posiadamy 

na Wydziale Biotechnologii i Ogrodnictwa; 

 na początku kwietnia br. Rektor, dr hab. inż. Sylwester Tabor, prof. URK, wziął udział  

w zorganizowanej przez Uniwersytet Papieski Jana Pawła II w Krakowie wizycie 

przedstawicieli Konferencji Rektorów Szkół Wyższych Krakowskich i Małopolskich  

w Watykanie. Ta piękna wizyta śladami Jana Pawła II zbiegła się w czasie z 19. rocznicą 

śmierci Papieża Polaka. Wyjątkowy punkt programu stanowiło bliskie spotkanie  

z Papieżem Franciszkiem podczas odbywającej się audiencji. Wtedy też Rektorzy 

wręczyli Ojcu Świętemu obraz św. Jadwigi, dzięki której – jako fundatorowi – powstał 

wydział teologiczny, który na arenie światowej zaczął istnieć, jako silna jednostka. 

Wizyta przebiegała w miłej atmosferze. Dzięki Rektorowi Uniwersytetu Papieskiego 

Jana Pawła II w Krakowie ks. Prof. Robertowi Tyrale i ks. Krzysztofowi Marciańskiemu, 

który pełni funkcję jednego z głównych celebrantów przy Papieżu, uczestnicy wyjazdu 

mogli zwiedzić te miejsca, które nie są udostępniane turystom, między innymi ogrody 

watykańskie, w których jest 99 fontann;  

 pracownicy Wydziału Leśnego prof. Jarosław Socha i prof. Marcin Pietrzykowski oraz 

emerytowany profesor Janusz Sowa, decyzją dyrektora generalnego Lasów 

Państwowych nr 20 z 9 kwietnia 2024 roku zostali powołani w skład kolegium Lasów 

Państwowych – statutowego organu opiniującego i doradczego dyrektora generalnego 

Lasów Państwowych – współpraca w tym zakresie jest kluczowa przy rozwijaniu 

kontaktów z otoczeniem społeczno-gospodarczym; 

 dr inż. Tomasz Noszczyk, prof. URK z Wydziału Inżynierii Środowiska i Geodezji został 

edytorem czasopisma Journal of Environmental Management (JEMA) wydawanego 

przez Elsevier. Rektor pogratulował profesorowi i całemu zespołowi WIŚiG, gdyż jest to 

bardzo ciężka i odpowiedzialna praca; 

 podczas konferencji „Sport jest jeden” zorganizowanej przez Krakowską Akademię im. 

Andrzeja Frycza Modrzewskiego w ramach XVI Krakowskich Dni Integracji wyróżnienia 

za wkład w powstanie strategii działania URK na rzecz poprawy dostępności otrzymali: 

mec. Ewa Weyssenhoff koordynator ds. Radców Prawnych, Katarzyna Połeć-Kołodziej – 

kierowniczka Biura Projektów Inwestycyjnych i Analiz oraz mec. Michał Cyran. Wie, że 



6 
 

to osiągnięcie pociąga za sobą procesy administracyjne, gdyż przy każdej inwestycji czy 

remoncie musimy wskazywać czy będą z nich korzystały osoby, dla których należy wziąć 

pod uwagę dostępność i ułatwienia, podobnie w przypadku zakupu aparatury – za 

każdym razem musimy wysłać do Biura Dostępności informację  

o ewentualnym korzystaniu z niej osób ze szczególnymi potrzebami, po to, aby sprostać 

tym wymaganiom. Nad tymi działaniami czuwa dwuosobowe Biuro ds. Osób  

z Niepełnosprawnościami URK; 

 Koszykarki i koszykarze KU AZS Uniwersytetu Rolniczego w Krakowie zajęli 2. miejsce  

w Akademickich Mistrzostwach Małopolski; 

 w Akademickich Mistrzostwach Polski w narciarstwie alpejskim w Slalonie studenci 

Gabriela Hopek i Sebastian Klik zdobyli 1. miejsce w typie Uczelni Społeczno-

Przyrodniczych. W klasyfikacji drużynowej kobiet, Paulina Bałuszyńska i Gabriela 

Hopek zajęły 3. miejsce w typie Uczelni Społeczno-Przyrodniczych. Podziękował 

członkom AZS jaki oraz pracownikom i kierownikowi Studium WF URK. Wyraził 

nadzieję, że po niedawnej wizycie u nas Ireneusza Rasia – wiceministra sportu  

i turystyki, otrzymamy dofinansowanie, dzięki któremu będziemy mogli uatrakcyjnić 

sportowo tereny na kampusie przy al. 29 Listopada. Mówimy to przede wszystkim  

o boisku sportowym, ale także o ogólnodostępnych siłowniach i sanitariatach. 

 

Prorektor ds. Nauki prof. Agnieszka Filipiak-Florkiewicz poinformowała, że w 3 kwietnia  

br. odbyły się Dni Otwarte Centrum Innowacji oraz Badań Prozdrowotnej i Bezpiecznej 

Żywności w których uczestniczyło ponad 100 osób. Poinformowała, że dla osób, które będą 

chciały jeszcze zwiedzić to Centrum będą organizowane dodatkowe terminy. Zależy nam, aby 

wszyscy pracownicy wiedzieli, na jakich zasadach mogą korzystać z zasobów tej jednostki  

i zapoznali się z jej infrastrukturą.  

Poinformowała, że 4 kwietnia br. odbyło się seminarium naukowe dyscypliny: Rolnictwo  

i ogrodnictwo oraz Nauki biologiczne. Do dziś odbiera wiele miłych komentarzy dotyczących 

tego, jak interesujące było to spotkanie, jak wiele ciekawych obszarów badawczych było 

poruszanych i jak wiele dają możliwości współpracy. Podziękowała koordynatorowi dyscypliny 

Rolnictwo i ogrodnictwo prof. Marcinowi Rapaczowi oraz koordynatorowi dyscypliny Nauki 

biologiczne prof. Agnieszce Płażek za zorganizowanie tego spotkania. Podziękowała osobom, 
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które w nich uczestniczyły. Poinformowała, że najbliższe kolejne seminarium odbędzie się 16 

maja br. 

Poinformowała, że przygotowana została propozycja do Urzędu Marszałkowskiego, abyśmy 

zostali wyłonieni, jako partner do projektu Małopolskie Centra Transferu Wiedzy. Uzyskaliśmy 

wysoką punktację i nasza propozycja została wybrana. Oznacza to, że procedujemy już 

współpracę, o godz. 10 odbędzie się pierwsze spotkanie z przedstawicielami Urzędu 

Marszałkowskiego. Podczas spotkania uzgodnione zostanie jak będzie wyglądała realizacja 

tego projektu. Wybraliśmy najszerszą z możliwych specjalizacji, tak, aby wszystkie nasze 

dyscypliny mogły w projekcie uczestniczyć. Przede wszystkim dotyczy to technologii i rozwoju, 

przedsiębiorczości i transferze bezpośrednim tej wiedzy, która u nas powstaje do 

przedsiębiorstw. Podziękowała pracownikom Centrum Transferu Technologii, przede 

wszystkim mgr inż. Adelinie Kasprzak, która koordynowała wszystkie prace z tym związane  

i włożyła ogromny wkład w to, aby ten wniosek powstał. Podziękowała wszystkim, którzy 

uczestniczyli w etapie powstawania tego wniosku. Dodała, że te osoby, które już były wpisane 

w projekt, jako potencjał naszej Uczelni pozostają, ale będą także zapraszani kolejni naukowcy.  

Poinformowała, że sukcesem zakończył się dla nas konkurs Fundusze Europejskie dla Rozwoju 

Społecznego FERS. Nasz projekt pt. Kształtowanie Liderów Transformacji – Uczelnia Rozwoju 

Kompetencji uzyskał finansowanie w kwocie 12,5 mln zł. Są to środki na podniesienie, jakości 

kształcenia i rozwoju naszej kadry. Do przygotowania tego projektu byli zaproszeni wszyscy 

Dziekani i każdy, kto chciał, mógł w nim uczestniczyć.   

Prorektor ds. Kształcenia dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, w nawiązaniu do wypowiedzi 

Rektora dodał, że mamy bardzo zdolnych studentów i musimy ich wspierać. Poprosił  

o uczestnictwo w zawodach i kibicowanie im. 

Poinformował, że 21 marca br. odbył się Dzień Otwarty URK. Zakończył się on wielkim 

sukcesem frekwencyjnym. Zaproszono kilkadziesiąt naszych szkół partnerskich. Podziękował 

olbrzymiej grupie studentów, którzy na każdym etapie uczestniczyli w tym wydarzeniu. 

Podziękował także wszystkim pracownikom wydziałów i jednostek administracyjnych  

– w szczególności Biura Marketingu i Komunikacji, Biura Rekrutacji na Studia, Centrum  

e-learningu. Był to event, w którego organizację zaangażowana była cała Uczelnia. Wyraził 

nadzieję, że przełoży się to na wyniki najbliższej rekrutacji.   

Poinformował, że 13 kwietnia br. uczestniczył on-line w walnym zgromadzeniu Stowarzyszenia 

Inżynierów i Techników Polskich we Francji. Nasza Uczelnia od czerwca zeszłego roku jest 
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członkiem instytucjonalnym tej organizacji. Zasadą Stowarzyszenia jest, że podczas walnego 

zgromadzenia nowi członkowie prezentują swoją jednostkę, przez 15 minut prezentował naszą 

Uczelnię. Inżynierzy polscy działający we Francji byli pod wrażeniem Uniwersytetu Rolniczego 

w Krakowie. 

Rektor dodał, że podczas ostatnio odbywającej się Olimpiady Wiedzy i Umiejętności Rolniczych 

rozmawiano o tym, czy byśmy nie uruchomili własnych olimpiad, szczególnie dla tych 

kierunków, gdzie mamy potężne możliwości kadrowe i dydaktyczne, ale rekrutacja jest słabsza. 

Jako nagroda mogłoby być ufundowanie przez pierwszy semestr miejsca w akademiku. 

Możliwe, że wówczas na kierunki rolnicze udałoby się przyciągnąć więcej kandydatów. 

Niestety, ale dużym problemem dla potencjalnych kandydatów na studia są koszty 

zamieszkania w Krakowie.  

Prorektor ds. Ogólnych prof. Andrzej Lepiarczyk przypomniał, że to na naszym Uniwersytecie 

odbyły się centralne eliminacje Olimpiady Wiedzy i Umiejętności Rolniczych. Olimpiada cieszy 

się bardzo dużym zainteresowaniem. Przy okazji eliminacji nasz Uniwersytet odwiedzili 

przedstawiciele ważnych instytucji jak np. Agencji Rynku Rolnego, Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego, Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa i innych. Podziękował Komitetowi 

Organizacyjnemu, który bardzo sprawnie przeprowadził eliminacje. Młodzież była bardzo 

zadowolona, gdyż mogła uczestniczyć w tym spotkaniu właśnie na naszym Uniwersytecie – na 

Wydziale Technologii Żywności oraz Wydziale Inżynierii Produkcji i Energetyki. 

Rektor dodał, że Komitet Organizacyjny OWiUR ma duże obawy dotyczące funkcjonowania  

u nas tej Olimpiady, gdyż z funduszy centralnych dofinansowanie było jedynie w wysokości 

1800 zł, w rezultacie to Uczelnia ponosi największy koszt organizacji tego wydarzenia – 

przyjęcia gości, ufundowania posiłków itp. Jest to jednak element naszej promocji Uczelni. 

Dlatego uważa, że tego typu finał Olimpiady powinien być organizowany u nas. Osoby w nim 

uczestniczące zwiedzą nasz Uniwersytet, w tym także CIiBBiPŻ. Możemy w ten sposób zachęcić 

potencjalnych kandydatów, aby szli na nasze studia. Technika rolnicze borykają się z jednym  

z największych problemów – uczniowie ostatnich lat nie chcą przystępować do matur. Co roku 

ta frekwencja spada drastycznie, w tym roku do poziomu około 1/5 uczniów. My, jako uczelnia 

nie mamy przez to skąd czerpać kandydatów na studia. Przyjazd uczniów i zobaczenie jak 

wygląda Uczelnia może zachęci ich do przystąpienia do matur. Przypominał, że 

wprowadziliśmy zapisy, iż nie tylko średnia ocen z matury, ale także dyplom ze szkoły średniej 

ma znaczenie przy przyjęciu na studia. Należy ten fakt wszędzie podkreślać.     
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Poinformował, że wszyscy Rektorzy Uczelni rolniczych i przyrodniczych ubolewają nad 

marginalizowaniu tej olimpiady. Uważa, że inwestycja w tego typu promocje jest dla nas 

koniecznością. Dodał, że sam uczestniczył w tych olimpiadach, z początku, jako uczeń 

technikum, a potem, jako pracownik, który był jurorem bloku, potem jego szefem, dlatego dziś 

patrzy z innej perspektywy na jej funkcjonowanie niż osoba z boku.  Bardzo cieszy go 

zaangażowanie nauczycieli, którzy widzą sens swojej pracy, dodaje im to energii. Warto 

pracować z tą młodzieżą i się wykazywać tą energią.  

Prorektor ds. Współpracy z Zagranicą  prof. Andrzej Sechman poinformował, że prof. Dorota 

Zięba-Przybylska objęła funkcję Redaktor Naczelnej czasopisma Reproductive Biology.  

W Komitecie Radakcyjnym tego czasopisma są również prof. Anna Hrania i prof. Monika 

Bugno-Poniewierska (WHiBZ) oraz dr hab. inż. Artur Gurgul, prof. URK (OMEI). Do tej pory 

redaktorem naczelnym tego czasopisma był prof. Nafis Rahman z Uniwersytetu w Turku 

(Finlandia). A zatem redakcja czasopisma, które jest organem Towarzystwa Biologii Rozrodu,  

wróciła do Polski. 

11 i 12 kwietnia 2024 r. na Uniwersytecie Swansea w Wielkiej Brytanii odbył się 2024 EUA 

Annual Conference. Hasło przewodnie to: „Universities in Europe: integrity in  

a time of change”. W konferencji uczestniczyło ponad 350 osób z ponad 40 krajów. Z ramienia 

URK w konferencji uczestniczyli: prof. Andrzej Sechman (Prorektor ds. Współpracy z zagranicą) 

i prof. Małgorazta Kotula-Balak (przewodnicząca Rektorskiej komisji ds. Współpracy  

z Zagranicą). W ramach konferencji, zaprezentowano zdolność uniwersytetów do radzenia 

sobie ze zmianami w dobie postępującej transformacji społecznej, zachowując jednocześnie 

wierność swojemu podstawowemu charakterowi, wartościom i misji.  

Poinformował, że w czasie konferencji odbyło się Walne Zgromadzenie Członków EUA podczas 

którego reprezentował nasz uniwersytet przy 3 sesjach plenarnych: 

1. Uczciwość zarządzania (uczelnią) – nowe spojrzenie na wyzwania stojące przed liderami 

uniwersytetów podczas podejmowania złożonych decyzji. 

2. Gdy właściwa odpowiedź jest błędna – wyzwania dla uczciwości/rzetelności w uczeniu 

się i kształceniu studentów (etyka w edukacji). 

3. W stronę sprawiedliwej i przejrzystej oceny karier akademickich – sesja dotycząca 

postępu w kierunku bardziej zrównoważonej i przejrzystej oceny kariery akademickiej 

(naukowej i dydaktycznej); rola i udział Koalicji na rzecz Postępu w Ocenie Badań (the 

Coalition for Advancing Research Assessment – CoARA). Nasza Uczelnia jest członkiem 
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tego stowarzyszenia, w jej ramach działa 13 zespołów w których są nasi 

przedstawiciele. 

Poinformował, że za niedługo odbędzie się kongres, podczas którego będzie można 

przedstawić osiągnięcia zespołów. My chcemy opracować nowoczesny model oceny kariery 

naukowej wliczając także karierę edukacyjną.  

Rektor podziękował Prorektorowi ds. Współpracy z Zagranicą  i pracownikom za 

zaangażowanie w uczestnictwo w tego typu posiedzeniach. Musimy istnieć na tej arenie i nie 

możemy marginalizować wiedzy i spostrzeżeń z nich czerpanych. Opracowane bez naszego 

udziału wzorce i reguły które potem zostaną wprowadzone do naszych warunków mogą 

przynieść więcej strat niż pożytku.  

 

Ad 3 

Prorektor ds. Ogólnych prof. Andrzej Lepiarczyk przedstawił wniosek dotyczący opinii  

w sprawie kandydatury prof. dr hab. inż. Agnieszki Filipiak-Florkiewicz na rektora Uniwersytetu 

Rolniczego w Krakowie na kadencję 2024–2028. Poinformował, że zgodnie z zapisami Statutu 

URK kandydatów na rektora opiniuje Senat. Zgłosiło się dwóch kandydatów: prof. Agnieszka 

Filipiak-Florkiewicz oraz dr hab. inż. Sylwester Tabor, prof. URK.  

prof. Agnieszka Filipiak-Florkiewicz zaprezentowała swoją kandydaturę. Materiał załączony do 

oryginału protokołu. 

Dziekan Wydziały Technologii Żywności prof. Aleksandra Duda zapytała, czy rozważane jest 

powołanie rzecznika studenckiego, tak jak jest to na Akademii Górniczo-Hutniczej. 

prof. Agnieszka Filipiak-Florkiewicz powiedziała, że w kwestiach związanych z równością, 

poczuciem związanym z środowiskiem, w jakim funkcjonujemy, w stosunku do pracowników – 

w odniesieniu do tego jak funkcjonują pracownicy – studenci, uważa, że mamy bardzo dużo do 

zrobienia, choć wiele elementów już pozycjonuje i uważa, że powinniśmy je absolutnie 

rozwijać.  

Dziekan Wydziały Technologii Żywności prof. Aleksandra Duda powiedziała, że mamy 

Rzecznika Akademickiego, czy powinniśmy mieć też rzecznika studenckiego. 

prof. Agnieszka Filipiak-Florkiewicz powiedziała, że powinniśmy iść w tym kierunku. 

Podkreśliła, że to co przedstawiła w swej prezentacji jest jej propozycją, a na końcu jest 

wypracowanie wspólnych rozwiązań przez całą społeczność. 
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W tajnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 26/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie art. 28 ust. 1 pkt 5 Ustawy z dnia 20 lipca 2018 roku – Prawo o szkolnictwie 

wyższym i nauce (Dz. U. z 2023 r. poz. 742 ze zm.) oraz § 13 ust. 3 i § 25 ust. 1 pkt 5 Statutu 

Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), w związku 

z § 22 ust. 2 Załącznika nr 2 do Statutu Uczelni pn. Organizacja wyborów i tryb działania 

Uczelnianej komisji wyborczej, 

 
na wniosek Rektora, 

 

Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie pozytywnie opiniuje 

kandydaturę prof. dr hab. inż. Agnieszki Filipiak-Florkiewicz na rektora Uniwersytetu 

Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie na kadencję 2024–2028. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 31. 

Oddano 31 ważnych głosów: 21 za, 5 przeciw, 5 wstrzymujących. 

 

 

Ad 4 

Prorektor ds. Ogólnych prof. Andrzej Lepiarczyk przedstawił wniosek dotyczący opinii  

w sprawie kandydatury dr. hab. inż. Sylwestra Tabora, prof. URK, na rektora Uniwersytetu 

Rolniczego w Krakowie na kadencję 2024 – 2028. 

dr. hab. inż. Sylwestr Tabor, prof. URK, zaprezentował swoją kandydaturę. Materiał załączony 

do oryginału protokołu. 

Kwestor mgr Maciej Oleksiak zapytał, czy w materiałach, które otrzymał od Rektora 

Uniwersytetu Jagiellońskiego była mowa o zarobkach kwestorów. 

dr hab. inż. Sylwestr Tabor, prof. URK, poinformował, że w materiałach jest mowa  

o wysokości zarobków w grupach pracowników. Dodał, że w uczelniach rolniczych, w ramach 

Kolegium Rektorów znamy poziomy zarobków kanclerzy i kwestorów i dodał, że niczym nie 

odstajemy, w tym np. od SGGW w Warszawie. Dla nas trudne jest obciążenie pracowników 

administracji i ich praca po godzinach i weekendy. Mamy małe szanse, aby w miejsce 
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pracownika technicznego wprowadzić pracownik administracyjnego. Przyczyn jest przelicznik, 

który w algorytmie musi być zrównoważony.   

 

W tajnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 27/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie art. 28 ust. 1 pkt 5 Ustawy z dnia 20 lipca 2018 roku – Prawo o szkolnictwie 

wyższym i nauce (Dz. U. z 2023 r. poz. 742 ze zm.) oraz § 13 ust. 3 i § 25 ust. 1 pkt 5 Statutu 

Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku),  

w związku z § 22 ust. 2 Załącznika nr 2 do Statutu Uczelni pn. Organizacja wyborów i tryb 

działania Uczelnianej komisji wyborczej, 

 

na wniosek Rektora, 

 

Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie pozytywnie opiniuje 

kandydaturę dr. hab. inż. Sylwestra Tabora, prof. URK, na rektora Uniwersytetu Rolniczego 

im. Hugona Kołłątaja w Krakowie na kadencję 2024–2028. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 31. 

Oddano 31 ważnych głosów: 28 za, 3 wstrzymujących. 

 

Rektor podziękował za wyniki głosowania. Dodał, że z Prorektor ds. Nauki prof. Agnieszką 

Filipiak-Florkiewicz świetnie współpracuje, że ma szczęście do współpracy z prorektorami, 

którzy są pracowici jak mrówki. Bez nich nie było by tych rzeczy i osiągnieć, które mamy. 

Dotyczy to również pionu Kanclerza i Kwestora i ogromu pracy administracji, która ma 

niedobory kadrowe.  

 

Ad 5 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący nabycia zabudowanej budynkiem dydaktycznym 

nieruchomości położonej w Krakowie przy al. Mickiewicza 24/28, oznaczonej, jako działka  

Nr 184/15 o pow. 2,4408 ha, obr. 12 Krowodrza, dla której Sąd Rejonowy dla Krakowa-

Podgórza prowadzi księgę wieczystą Nr KR1P/627378/6 stanowiącą własność Skarbu Państwa  

z zastosowaniem bonifikaty. 
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Kanclerz mgr Marcin Gałan poinformował, że w przeciągu jednego miesiąca udało się wraz  

z Rektorem dopiąć ostatecznie sprawę dotyczącą wykupu Budynku Jubileuszowego.  

Z początku ze strony Urzędu Miasta Krakowa proponowana była bonifikata w wysokości 90% 

wartości. W toku prowadzonych rozmów podkreślano, że działka zabudowana jest budynkiem, 

który jest jej integralną częścią i trzeba wycenić to łącznie.  Ze względu na wysokość wskazanej 

kwoty wystąpiono o bonifikatę w wysokości 99% i taką w rezultacie uzyskaliśmy. Reasumując 

zamiast około 6 mln zł. (grunt wyceniono na 60 mln zł. a budynek 40 mln zł.) płacimy tylko 1 

mln zł. Jest to dla nas ogromna korzyść. Wojewoda Małopolski tego samego dnia podpisał 

stosowne zarządzenie, które zostało przesłane na ręce Rektora. Prezydent Miasta Krakowa 

również podpisał stosowny dokument. Od tego momentu musimy odczekać 21 dni i będziemy 

mogli przystąpić do podpisania aktu notarialnego.  

Rektor dodał, że nieruchomość ta została podzielona między Uniwersytetem Jagiellońskim,  

a Uniwersytetem Rolniczym. Wydzielono także fragment działki przy skrzyżowaniu  

z AGH, jako prawoskręt z ul. Reymonta. W przyszłości w tym miejscu planowane jest także 

utworzenie stacji metra. Pierwsza opcja mówi o premetrze, które wchodzi pod ziemię na 

Rondzie Mogilskim i wychodzi właśnie w tym miejscu. Jest to dla nas niekorzystna koncepcja, 

gdyż zabiera nam teren wzdłuż ul. Reymonta – premetro przebiega  obok miasteczka 

studenckiego AGH i stadionu Wisły, w kierunku Ronda Ofiar Katynia. Druga konkurencyjna 

koncepcja, którą proponuje Rektor Politechniki Krakowskiej i Rektor Uniwersytetu 

Ekonomicznego wskazuje, że linia metra wschód-zachód nie jest nam potrzebna  

i nie rozwiąże problemów, bardziej potrzebna jest linia północ-południe. Rektor Politechniki 

Krakowskiej zaproponował linię metra wzdłuż Alei Trzech Wieszczów, pod alejami. 

W rezultacie takie rozwiązanie odciążyłoby Aleje, a my mielibyśmy przystanek, który 

prowadziłby do linii metra pod skwerkiem przy skrzyżowaniu ul. Reymonta i al. Mickiewicza. 

Takie usytuowanie byłoby dla nas znakomitym rozwiązaniem. Wydział Inżynierii Środowiska  

i Geodezji oraz Wydział Hodowli i Biologii Zwierząt nurtuje sprawa fontanny przed budynkiem, 

poinformował, że teren ten jest nasz. W rezultacie, w przyszłości cały ten teren możemy 

zagospodarować np. w sposób, jaki zaprezentował WIŚiG, czyli stworzyć tam koncepcję 

ogrodów deszczowych. Jeśli byłaby w tym miejscu stacja przesiadkowa metra, czy to za 5 czy 

10 lat, potencjał promocyjny tego miejsca jeszcze bardziej wzrośnie. Trzeba będzie bardzo 

dobrze przemyśleć sposób zagospodarowania tego terenu. Mamy na to 2-3 lata prac 
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koncepcyjnych, aby nie doprowadzić do pewnej megalomanii i aby koszty utrzymania nie były 

nie do przyjęcia.  

Przewodniczący Senackiej Komisji ds. Gospodarki Majątkowej dr hab. inż. Zbigniew Siejka, 

prof. URK, poinformował, że w dniu 22 kwietnia br. podczas obrad członkowie komisji 

jednogłośnie poparli przedstawiony wniosek. Dodał, że powierzchnia gruntowa tej 

nieruchomości to 2,44 ha. Biorąc pod uwagę tĘ lokalizację to przyszłościowo jest to bardzo 

dobra inwestycja.  

Dziekan Wydziału Leśnego prof. Marcin Pietrzykowski przypomniał, że kadencja członków 

Senatu dobiega końca. W dniu wczorajszym spotkał prof. Tadeusza Tuszyńskiego, którego 

koloryt osobowości podczas wystąpień na Senacie wszyscy pamiętają. Senat jest miejscem 

refleksji i poruszania spraw, które wokół nas się dzieją. Pamiętać należy, że w każdy 

poniedziałek przychodzimy do pracy, i dla dobra Uczelni należy tą pracę wykonywać. 

Podziękował kandydatom na rektora. Wspomniał, że gdy dziś szedł ul. Garbarską obok domu 

profesorów UJ, koło ul. Łobzowskiej i dalej droga zmierzała do Rynku Głównego i naszej Alma 

Mater UJ. To nie jest sentyment. To, co dziś robimy to to, co robiliśmy dawniej. Budowanie, 

dostawanie, kupowanie i inwestowanie. Zwrócił się do kandydatów na rektora – że ma 

nadzieję, iż czasy sprzedaży nieruchomości minęły. Trzeba być realistą, ale pamiętać o tym, 

skąd sami pochodzimy.  Większości są to małe miejscowości, w których nasi dziadkowie nie 

inwestowali jak nie mieli pieniędzy. Trzeba pieniędzy szukać, a nie sprzedawać majątku, który 

nam państwo dało. Chciałby, aby w następnej kadencji Senat też o tym pamiętał i pomagał 

Władzom Rektorskim sięgać po bonifikaty. Należy trzymać to, co mamy, co dostaliśmy, 

powiększać, szukać funduszy. Inwestujmy. 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 28/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie § 18 ust. 1 pkt 15 w związku z § 86 ust. 2 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 

2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), 

 

na wniosek Kanclerza, 

 

Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie pozytywnie opiniuje 

nabycie przez Uniwersytet Rolniczy im. Hugona Kołłątaja w Krakowie zabudowanej 
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budynkiem dydaktycznym nieruchomości położonej w Krakowie przy al. Mickiewicza 24/28, 

oznaczonej jako działka nr 184/15 o pow. 2,4408 ha, obr. 12 Krowodrza, dla której Sąd 

Rejonowy dla Krakowa-Podgórza prowadzi księgę wieczystą nr KR1P/627378/6 stanowiącą 

własność Skarbu Państwa z zastosowaniem bonifikaty. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 32. 

Oddano 32 ważne głosy: 32 za. 

 

Ad 6 

Protokół z posiedzenia Senatu w dniu 20 marca 2024 r. oraz protokołu z elektronicznego 

głosowania w dn. 27 marca 2024 r. zostały jednogłośnie zatwierdzone. 

 

Ad 16 

Rektor poinformował, że: 

 następne posiedzenie Senatu odbędzie się 24 kwietnia br. na Wydziale Leśnym, gdyż po 

nim zaplanowano w tym budynku debatę z kandydatami na Rektora.; 

 22 kwietnia br. z okazji Dnia Ziemi  w pobliżu budynku Wydział Leśny UR Kraków odbędzie 

się akcja sadzenia 1000 sadzonek buka zwyczajnego (Fagus sylvatica L.), którego sadzonki 

pochodzą ze Stacji Dydaktyczno-Badawczej Katedry Ekologii i Hodowli Lasu URK w Krynicy 

– Zdroju (Stacja Kopciowa). Dodatkowo 6. Batalion Dowodzenia w Krakowie zabezpiecza 

zaplecze gastronomiczne, gdzie osoby biorące udział w akcji będą mogły posilić się 

grochówką żołnierską. Dodatkowo pracownicy Wydziału Technologii Żywności w tym dniu 

sadzić będą drzewa kontynuując jednocześnie tworzenie Parku profesorskiego. Sadzone 

buki umożliwią zazielenienie kampusu przy al. 29 Listopada i odgrodzenie się nieco od 

terenów mieszkalnych, przez co studenci będą czuli się lepiej. Ponadto odgrodzi to 

mieszkańców okolicznych bloków od gwaru, jaki na pewno będzie panował na nowych 

planowanych obiektach sportowych.  

 6 maja br. na AGH Retorzy Uczelni krakowskich spotkają się z Ministrem Nauki  

i Szkolnictwa Wyższego, a następnie odbędzie się otwarte spotkanie z udziałem studentów 

krakowskich. Rektor będzie brał udział, gdyż podczas spotkania poruszane będą kwestie 

związane ze zmianą Ustawy i finansowania nauki. Obecnie, jeśli popatrzymy na środki 

subwencyjne to tylko w 1/3 pochodzą one z algorytmu, a 2/3 to są różnego rodzaju 
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wrzutki podwyżkowe. Nie wiemy w rezultacie jak zadziała algorytm i jak zostaną te wrzutki 

usunięte. Musimy być na bieżąco, aby móc podjąć działania wyprzedzające. Są one 

możliwe. Przyjmujemy obecnie do szkoły doktorskiej około 20 kandydatów, co kosztuje 

nas prawie 4 mln zł, a po podwyżkach kwota ta wzrośnie. Każdemu doktorantowi 

wydzielamy kwotę 15 tys. zł. na badania, co pociąga kolejne koszty. Można przyjąć 

asystenta, który będzie dostawał dodatek doktorski podczas prac nad doktoratem. 

Zwiększy to stypendium i doda energii; 

 17 maja br. odbędą się uroczyste promocje habilitacyjne i doktorskie oraz odnowienia 

doktoratów, a także wręczenie zaległych odznaczeń państwowych i resortowych. 

Przypomniał, że odznaczenia te może wręczyć jedynie przedstawiciel urzędu podczas 

uroczystego spotkania, kiedyś nawet zorganizowano takie wręczenia w siedzibie 

Wojewody Małopolskiego;  

 7 czerwca br.  odbędzie się jubileusz 75-lecia Wydziału Leśnego; 

 21 czerwca br. odbędzie się nadanie tytułu doktora honoris causa prof. Jerzemu 

Zawistowskiemu; 

 27 – 28 czerwca br. odbędzie się jubileusz 50-lecia Wydziału Technologii Żywności. 

 

Zachęcił do obecności podczas wspomnianych uroczystości. Bardzo miło jest się spotykać 

podczas takich uroczystości, także z obecnymi wówczas emerytami.  

Dziekan Wydziały Technologii Żywności prof. Aleksandra Duda poinformowała, że odział ten 

powstał w roku 1974, a Wydział Technologii Żywności 20 lat później. Zaprosiła do udziału  

w tym jubileuszu i konferencji. Drzewa będą sadzone jako kontynuacja tworzonego Parku 

profesorskiego. 

Poinformowała, że Wydział Technologii Żywności w 2026 roku będzie organizować Europejski 

Kongres Reologiczny w Krakowie. 

Dziekan Wydziału Leśnego prof. Marcin Pietrzykowski zaprosił do udziału w jubileuszu 

Wydziału Leśnego, dodał, że w dniu wczorajszym wpłynęła informacja, iż Ministerstwo Nauki  

i Szkolnictwa Wyższego objęło ten jubileusz patronatem. Dodał, że otrzymany z MNiSW list  

z gratulacjami prześle także Rektorowi.  

Rektor dodał, że Dyrektor Centrum Transferu Technologii przygotowuje szereg różnych 

wystaw i prezentacji. Z tego tytułu zostaliśmy zaproszeni do Pałacu Prezydenckiego na pokaz 
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innowacji. Jako jedna z niewielu uczelni, a jedyna z uczelni rolniczych. To pokazuje, o czym 

wspominał, czyli kolosalne budowanie relacji z otoczeniem i należy z nich korzystać.  

 
 
 
 
 
 
Protokołowała:            Przewodniczący Senatu    
 
 
 
mgr inż. Ewelina Korbut                                                   dr hab. inż. Sylwester Tabor, prof. URK 
 
 
 
 
 
Osoba odpowiedzialna za głosowanie elektroniczne:            
 
 
 
mgr Monika Marszalik                                                    
 
 
 


